
Zápis z řešení protestu proti nalosování startovních listin kategorií D21E a 
H21E pro závod Českého poháru dne 10. 9.2023 

Podávájící protestu: Iva Kavánková (TZL) 
Hlavní rozhodčí: Jan Netuka (SHK) 
Jury: Kristýna Skyvová (STE), Lukáš Hovorka (LPU), Kristýna Kolínová (DKP) 
Vše proběhlo elektronickou komunikací. 

 

Hlavní rozhodčí po předchozí neformální elektronické komunikaci v této věci obdržel 
následující protest: 

Dne 07.09.2023 v 18:06 Iva Kavánková napsal(a): 
Ahoj, 

podávám protest proti startovním listinám před závodem Českého poháru na klasické trati dne 10.9.2023, z 
důvodu pochybnosti o regulérnosti losování startovních listin v kategoriích D21E a H21E. 

Ve startovkách obou kategorií (https://oris.orientacnisporty.cz/Startovka?id=6813) je již na první pohled vidět, 
že téměř všichni závodníci s licencí E startují až na konci startovního podle (výjimkou je Gabriela Hiršová). 
Šance, že by takto byla náhodně nalosována startovka v obou kategoriích je téměř nulová. 

Výhodu mají lepší závodníci v sobotním WRE závodě, kde je startovní pořadí jasně definováno - nerozumím 
tomu, proč ji mají i v neděli (viz důvod níže). 

V dokumentu "Soutěžní řád závodů sekce OB 2023" nic o losování startovního pořadí do elity není, v 
dokumentu "Prováděcí předpisy k soutěžím sekce OB pro rok 2023" taktéž ne, tudíž by měly platit pravidla z 
dokumentu "Pravidla orientačního běhu". V posledním zmíněném dokumentu se v článku 10, v odstavci 10.2 
píše o startovním pořadí následující: 

10.2 Při intervalovém startu je startovní pořadí v jednotlivých kategoriích (podkategoriích) losováno, musí však 
být zajištěno, aby dva závodníci z téhož klubu nestartovali bezprostředně po sobě (pokud je to možné). Je-li 
nějaká trať použita pro více kategorií, losuje se startovní pořadí po kategoriích. Mezi jednotlivými kategoriemi 
na shodné trati musí zůstat volný minimálně dvojnásobek startovního intervalu. 

(zdroj: https://www.orientacnibeh.cz/dokumenty - soubor Pravidla orientačního běhu) 

Na základě slova losováno, to na mě působí, že by mělo být startovní pořadí náhodné, což dle mého názoru není. 
Kontaktovala jsem tedy hlavního rozhodčího a člena soutěžní komise Jana Netuku, který mi odpověděl 
následující: 

Ahoj, 

nebudu víc mlžit, upřesním: Losováno bylo ve dvou "koších" - v koši horní 1/2 a dolní 1/2. Aniž bych to na 
někoho sváděl, konzultoval jsem to. Nic takový přístup nezakazuje a losování, tedy prvek náhody v tom stále 
převážně je. Na druhou stranu to aspoň trochu jde s duchem všech kvalifikací, startovky závodu WRE i to, jak se 
staruje v mezinárodních vrcholových závodech. Má to smysl i pro divácký průběh závodu. Pořadatelé ČP k tomu 
přistupovali v minulých letech různě, někteří nějak startu nelepších ve druhé půli závodu "pomáhali". Jasně, 
nemusí na to mít všichni stejný názor, ale budu rád, vyvolá-li to diskuzi, která bude mít vést buď k návratu 
červené skupiny nebo ke striktnímu výkladu, že v závodech ČP není možno použít jiný přístup než 100% losování 
celé kategorie. 

Honza Netuka 

(zdroj: emailová korespondence mezi mnou a Janem Netukou ze dne 6. 9. 2023 22:19) 

Protest byl doložen vkladem 400 Kč zaslaným na účet OK Slavia Hradec Králové z.s. 



Hlavní rozhodčí předal protest k řešení jury s vyjádřením (které již bylo i součástí protestu): 

Losováno bylo ve dvou "koších" - v koši horní 1/2 a dolní 1/2. Aniž bych to na někoho sváděl, 
konzultoval jsem to. Nic takový přístup nezakazuje a losování, tedy prvek náhody v tom stále 
převážně je. Na druhou stranu to aspoň trochu jde s duchem všech kvalifikací, startovky závodu WRE 
i to, jak se staruje v mezinárodních vrcholových závodech. Má to smysl i pro divácký průběh závodu. 
Pořadatelé ČP k tomu přistupovali v minulých letech různě, někteří nějak startu nelepších ve druhé 
půli závodu "pomáhali". Jasně, nemusí na to mít všichni stejný názor, ale budu rád, vyvolá-li to 
diskuzi, která bude mít vést buď k návratu červené skupiny nebo ke striktnímu výkladu, že v závodech 
ČP není možno použít jiný přístup než 100% losování celé kategorie. 

Jednotliví členové jury se vyjádřili tako: 

Dne 08.09.2023 v 9:46 kristyna.kolinova@seznam.cz napsal(a): 
Ahoj,  
já si myslím, že Iva má pravdu. V pravidlech je, že se má startovka nalosovat. Není tam sice blíže 
specifikováno, jak přesně, ale myslím, že by to mělo být zcela náhodně, což takhle není. 
Takže ač je to pruda, za mě protest uznat a stratovky přelosovat:-( 
Kristýna  
 
Dne 08.09.2023 v 10:31 Kristýna Skyvová napsal(a): 
ahoj 
Po prohlédnutí startovek souhlasím s Ivou, že není důvod, aby nebyla v neděli startovnka nalosována v 
rámci celé kategorie. 
Jsem pro uznání protestu, přelosování a vrácení vkladu. 
Krišpína 
 
Dne 08.09.2023 v 10:38 Lukáš Hovorka napsal(a): 
Ahoj,   
Za mne taky: uznat protest, prelosovat startovky (během soboty na to několikrát upozornit spikrem), 
vklad vrátit.  
Co se týče diskuze na téma červená skupina ano/ne, tak na příštím jednání metodické komise toto 
nechám zařadit jako jeden z bodů a uvidíme, k čemu se dobereme.  
Dík,  
LuHo  
 

Shrnuto:  
Jury protest uznala, startovní listiny musí být přelosovány, vklad vrácen. 
 
Komunikaci uzavřel hlavní rozhodčí: 
Dne 08.09.2023 v 11:02 Netuka Jan napsal(a): 
Ahoj všem, 
díky členům jury za rychlé rozhodování. Budou tedy přelosovány během dneška a zveřejněny v 
ORISu. Informace o tom bude v záhlaví závodu, vyvěšena v centru závodu od sobotního rána a objeví 
se i v rozhlase. Abych vás víc nezatěžoval, dovolím si během několika málo hodin ze vší komunikace 
(která ani není celá níže) sestavit dokument o jednání, který vám pošlu k odsouhlasení. 
Ivo, dal jsem našemu pokladníkovi pokyn k vrácení vkladu. 
Honza Netuka 
 
 
 


